

**BILL NO. 24
PROJET DE LOI N° 24**

**ENTITLED: *An Act to Amend the Business Corporations Act*
TITRE : *Loi modifiant la Loi sur les corporations commerciales***

Amend said Bill as follows:

Amendement à apporter au projet de loi :

Section Article	48 48	Subsection Paragraphe	Paragraph Alinéa	(c) c)	Subparagraph Sous-alinéa	Line No. Ligne n°
--------------------	----------	--------------------------	---------------------	-----------	-----------------------------	----------------------

Strike out paragraph 48(c) and substitute the following:

(c) by adding after subsection (6) the following:

65(7) On or after the date this subsection comes into force, subsections (1) to (6) do not apply to

(a) a corporation incorporated under this Act after that date, unless the articles otherwise provide,

(b) a body corporate continued under section 126 after that date, unless the articles of continuance otherwise provide, and

(c) a body corporate incorporated or created by or under another Act of the Legislature after that date, unless that Act otherwise provides.

65(8) On or after the coming into force of this section, a corporation may by a resolution of the holders of voting shares provide that subsections (1) to (6) do not apply to the corporation, unless the articles of the corporation expressly provide otherwise.

65(9) A resolution under subsection (8) shall not be effective if the votes cast against the resolution would be sufficient to elect a director under this section.

65(10) A resolution under subsection (8) shall be effective on the day the resolution is adopted or a later day as specified in the resolution.

*Moved by Hon. Ms. Green
16 May 2023
Carried.
PD*

ENTITLED: *An Act to Amend the Business Corporations Act*
TITRE : *Loi modifiant la Loi sur les corporations commerciales*

Amend said Bill as follows:

Amendement à apporter au projet de loi :

Section Article	48 48	Subsection Paragraphe	Paragraph Alinéa	(c) c)	Subparagraph Sous-alinéa	Line No. Ligne n°
--------------------	----------	--------------------------	---------------------	-----------	-----------------------------	----------------------

Biffer l'alinéa 48c) et le remplacer par ce qui suit :

c) par l'adjonction de ce qui suit après le paragraphe (6) :

65(7) À partir de la date d'entrée en vigueur du présent paragraphe, les paragraphes (1) à (6) ne s'appliquent pas :

- a) aux sociétés constituées en vertu de la présente loi après cette date, sauf disposition contraire des statuts;
- b) aux personnes morales prorogées en vertu de l'article 126 après cette date, sauf disposition contraire des statuts de prorogation;
- c) aux personnes morales constituées ou créées en vertu d'une autre loi de la Législature ou par une telle loi après cette date, sauf disposition contraire de cette autre loi.

65(8) À partir de l'entrée en vigueur du présent article, une société peut, par résolution des détenteurs d'actions avec droit de vote, prévoir que les paragraphes (1) à (6) ne s'appliquent pas à la société, sauf disposition expresse contraire des statuts.

65(9) La résolution prévue au paragraphe (8) ne prend pas effet si le nombre de voix contre celle-ci serait suffisant pour élire un administrateur en vertu du présent article.

65(10) La résolution prévue au paragraphe (8) prend effet à la date de son adoption ou à une date ultérieure qui y figure.

*Proposé par l'hon M^{me} Green
le 16 mai 2023
Adopté
PD*